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U heeft ons een aantal vragen gesteld over asbest. Hieronder gaan wij op uw vragen in. 
 
 
 1. “Deelt het college de zorgen van GemeenteBelangen?” 
 
De zorgen van GemeenteBelangen over de voortgang van de asbestsanering delen wij deels. 
Saneerders in de gemeente geven aan dat met name pandeigenaren met een groot dak(en) wachten 
met saneren totdat er meer duidelijkheid komt over de gezondheidsrisico’s van asbest en daarmee 
over de saneringskosten. Tegelijkertijd is er bij de andere doelgroepen, zoals agrariërs en 
particulieren met kleine daken, weinig terugloop in het aantal aanvragen. Wij gaan er vanuit dat deze 
dip in de saneringen van tijdelijke aard is, totdat in het najaar duidelijkheid is over de regelgeving en 
over de bijdrage (leenfonds) van het Rijk.  
De cijfers voor de gemeente Raalte laten zien dat de asbestsaneringen in de gemeente Raalte 
voorspoedig verlopen. Tussen 1 januari 2018 en 1 april 2019 is er voor bijna negentigduizend 
vierkante meter gesaneerd asbestdak, de gemeentelijke bijdrage aangevraagd. Dit is ruim 10% van 
de totale opgave (815.000 m2). Gezien het aantal sloopmeldingen in die tijd mag verwacht worden dat 
de werkelijke sanering nog beduidend hoger ligt.  
 
Regelgeving  
De regelgeving komt bij het Rijk vandaan. In de Nederlandse wetgeving zijn normen gesteld op basis 
van een risicobenadering. De huidige normering is gebaseerd op onderzoek door de Gezondheids-
raad (2010) en TNO (2013). Door het Aedes/TNO-rapport dat recent in de pers is verschenen kan het 
beeld ontstaan dat asbest niet gevaarlijk is. TNO zelf heeft aan de provincie aangegeven dat de 
risico’s gebaseerd zijn op schattingen, omdat er te weinig metingen beschikbaar waren. In het najaar 
komt TNO in opdracht van het ministerie met een nieuw rapport. Daarmee zal er meer duidelijkheid 
komen over de gezondheidsrisico’s van asbest(daken).  
 
Saneringskosten 
Wij onderschrijven dat de kosten voor het saneren van een asbestdak niet door iedereen op te 
brengen is. Door het wegvallen van de bijdrage van het Rijk is de sanering voor meer pandeigenaren 
onbetaalbaar geworden. Het Rijk geeft aan niet met een nieuwe subsidieregeling te komen, maar wel 
met een leenfonds voor het vervangen van asbestdaken. Momenteel wordt dat fonds uitgewerkt. Het 
fonds zal met name gericht zijn op dakeigenaren die niet voor andere vormen van financiering in 
aanmerking komen  en ook geen draagkracht bezitten om het dak met eigen middelen te verwijderen 
of te vervangen.  
Inwoners van de gemeente kunnen gebruik gaan maken van het stimuleringsfonds op voorwaarde dat 
de gemeente hieraan bijdraagt. In de bouwsteen asbest voor de kadernota is dit aangegeven. 



  

 
 
2. “Zo ja ziet het college nog andere mogelijkheden om het proces te versnellen en te faciliteren buiten 
de subsidie van één euro per vierkante meter?” 
 
We verwachten dat de dip in de saneringen van asbestdaken tijdelijk is. Vooralsnog volgen we onze 
eigen versnellingsaanpak, waarbij we aansluiten op de provinciale aanpak. Daarnaast houden we de 
ontwikkelingen rond de regelgeving en het leenfonds van het Rijk in de gaten. Zodra daar meer 
duidelijkheid over is, gaan we daar actief over communiceren. 
 
Toelichting aanpak 
De aanpak wordt uitgevoerd volgens het Plan van aanpak versnelling sanering asbestdaken (juli 
2018, zaak 10306-2018). De gemeente kan de asbestopgave onmogelijk op eigen kracht oplossen. Er 
wordt hierin reeds samengewerkt met allerlei andere partners. Wij sluiten aan op de provinciale 
aanpak. Er is voor de aanpak binnen de gemeente Raalte tot 2024 budget vrijgemaakt voor enerzijds 
een bijdrage in de verwijdering van asbestdaken en anderzijds voor het gratis storten van asbest door 
particulieren. Particulieren kunnen in plaats van een bijdrage in de verwijdering van een asbestdak 
kiezen voor een box met alle benodigde materialen om het asbestdak te kunnen verwijderen. 
Door mee te doen met het stimuleringsfonds van het Rijk wordt het saneren van asbestdaken voor 
meer mensen (financieel) mogelijk. 
 
Naast te werken aan de bewustwording van de gezondheidsrisico’s van asbestdeeltjes in de 
omgeving van verweerde asbestdaken en de extra risico’s voor de omgeving bij incidenten met 
asbestdaken, zoals brand, storm en hagel, communiceren wij regelmatig over hoe een asbestdak te 
saneren en ondersteunen wij daar de pandeigenaren zoveel mogelijk bij. Ook buurtaanpakken voor 
het saneren van asbestdaken tot 35 m2 willen wij gaan ondersteunen. Op de website van de 
gemeente is dat aangegeven. Zie daarvoor www.raalte.nl/asbestdaken.  
 
De inzet van onze ruimtecoaches, dan wel ervencoaches, en de gebiedscoördinator helpen 
pandeigenaren in het buitengebied met hun toekomstplannen. Ze geven agrariërs informatie over alle 
mogelijk regelingen en beleid rondom het stoppen met hun bedrijf of de uitbreiding daarvan. De eind 
2017 vastgestelde beleidsnota Erven in beweging; Raalte geeft ruimte, biedt meer ruimtelijke 
mogelijkheden.  
 
Wij zien dat ook de markt inspeelt op de asbestproblematiek. Meerdere partijen bieden aan het 
asbestdak te saneren en een nieuw dak erop te leggen. Met een erfpachtconstructie leggen zij er 
zonnepanelen op die na 20 jaar eigendom worden van de pandeigenaar. De opbrengst van de eerste 
20 jaar van de zonnepanelen worden gebruikt om de kosten van sanering en het nieuwe dak te 
financieren. Dit helpt ook mee met onze duurzaamheidopgave. 
 
Wij gaan actief communiceren nadat het wetsvoorstel over asbestsanering in de Eerste Kamer is 
behandeld en indien er meer duidelijkheid is over de gezondheidsrisico’s van asbestsanering en de 
daarmee gepaard gaande te nemen veiligheidsrisico’s bij de sanering. 
 
 
3. “Is het college bereid richting den Haag, provincie en VNG aan de bel te trekken ten aanzien van de 
onuitvoerbare, onhaalbare en ook voor veel inwoners onbetaalbare situatie die richting 2024 
ontstaat?” 
 
De provincie Overijssel is koploper in Nederland qua sanering van de asbestdaken. De provincie heeft 
de juiste contacten met het Ministerie en met andere relevante organisaties. De provincie heeft een 
specialistisch team dat werkt aan de versnelling van de sanering van de asbestdaken. Dit team werkt 
goed samen met de gemeenten. Het is daarom het meest logisch dat de gemeente Raalte het contact 
houdt met de provincie. De provincie Overijssel zal de zorgen en vragen van onze gemeente dan 
verder het land in brengen en terugkoppelen met u en ons. Daar heeft het college alle vertrouwen in.   
 
 

http://www.raalte.nl/asbestdaken


  

Wij hopen u bij deze voldoende geïnformeerd te hebben. 
 
 
Hoogachtend, 
burgemeester en wethouders van de gemeente Raalte, 
 
 
 
 
 
de secretaris de burgemeester 
Karin Cornelissen Martijn Dadema 

 
 


